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Protokół Nr XXII/16 
RADY GMINY DĄBRÓWNO 

z dnia 28 czerwca 2016 r. 
 

1. Otwarcie nastąpiło o godz. 1300, zamknięcie o godz. 1450. 

Na posiedzeniu podjęto 6 uchwał od Nr XXII/137/16 do Nr XXII/142/16. 

Zaproszenie stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Radni wg listy obecności – załącznik nr 2 

2. Piotr Zwaliński – Wójt Gminy Dąbrówno. 

3. Danuta Tupaj – Skarbnik Gminy. 

4. Grażyna Halkiewicz – Sekretarz Gminy. 

5. Dyrektor Stowarzyszenia MONAR Markot w Marwałdzie – Przemysław 

Ługowski. 

6. Kierownik Posterunku Policji w Dąbrównie – Robert Laskowski. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński powitał zebranych, odczytał proponowany 

porządek obrad. W posiedzeniu uczestniczyło 13 Radnych na 15 osobowy skład Rady, w 

związku z czym obrady były prawomocne. 

Przewodniczący złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały  w sprawie 

ustanowienia ograniczonego prawa rzeczowego służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Dąbrówno i zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 3 lit. a) zmiana uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówno na 

lata 2016 – 2025.  
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Skarbnik Gminy Dąbrówno Pani Danuta Tupaj przedstawiła projekt uchwały. Uzasadnienie 

stanowi załącznik nr 3. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod 

głosowanie. 

Głosowanie:  

  za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXII/137/16 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 .  

 

Ad. 3 lit. b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Dąbrówno na 2016 r. 

Skarbnik Gminy Pani Danuta Tupaj przedstawiła projekt uchwały informując o dokonanych 

zmianach w budżecie gminy na rok bieżący. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 5. 

Wójt wraz z Panią Skarbnik udzielali odp. na zadawane pytania.  

Po zakończonej dyskusji Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXII/138/16 została przyjęta jednogłośnie i stanowi złącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad. 3 lit. c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali na rzecz dotychczasowych 

najemców.  

Wójt Gminy Dąbrówno Pan Piotr Zwaliński przedstawił projekt uchwały informując, że część 

dotychczasowych najemców złożyło podania do urzędu gminy o wykup wynajmowanych 

mieszkań na własność.  

Wójt udzielał odp. na zadawane pytania.  

Przewodniczący po zakończonej dyskusji odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXII/139/16 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.   
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Ad. 3 lit. d) w sprawie ustanowienia ograniczonego prawa rzeczowego – służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiących własność Gminy Dąbrówno.  

Wójt Gminy Pan  Piotr Zwaliński przedstawił projekt uchwał, który dotyczy udzielenia 

służebności przesyłu na rzecz ENERGA – OPERATOR SA Oddział w Olsztynie na 

nieruchomości stanowiącej własność gminy Dąbrówno położonej w miejscowości Elgnowo, 

dz. nr 198/2 o pow. 0,6202 ha. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Zmiana składu Rady z 13 na 12. Obrady opuścił Radny Pan Michał Mielczarek. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod 

głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 12 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXII/140/16 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Ad. 3 lit. e) w sprawie ustanowienia ograniczonego prawa rzeczowego – służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiących własność Gminy Dąbrówno.  

Wójt Gminy Pan Piotr Zwaliński przedstawił projekt uchwały dotyczący udzielenia 

służebności przesyłu na rzecz ENERGA – OPERATOR SA Oddział w Olsztynie na 

nieruchomościach stanowiących własność gminy Dąbrówno położonych w miejscowości 

Jabłonowo, dz. nr 90 o pow. 0,1700 ha oraz dz. Nr 118 o pow. 4,0799 ha. Uzasadnienie 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod 

głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 12 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXII/141/16 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu 
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Ad. 3 lit. f) w sprawie przyjęcia programu „Strategia Rozwoju Gminy Dąbrówno na lata 

2016 – 2026. 

Wójt Gminy Dąbrówno Pan Piotr Zwaliński przedstawił projekt uchwały. Uzasadnienie 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.   

Wójt Gminy udzielał odp. na zadawane pytania. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 

Zmiana składu Rady z 12 na 13. Na obrady powrócił Radny Pan Michał Mielczarek. 

Głosowanie: 

 za – 13 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

  wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XXII/142/16 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu.  

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Gminy Dąbrówno. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

 za – 11 głosów 

 przeciw – 0 głosów 

 wstrzymujących się – 2 głosy 

Protokół z XXI Sesji RG Dąbrówno został przyjęty większością głosów.  

 

Ad. 5. Informację Wójta Gminy.  

Wójt Gminy Pan Piotr Zwaliński poinformował, że informacja o jego pracy w okresie 

międzysesyjnym w formie pisemnej została Radnym przesłana wraz z materiałami sesyjnymi 

w związku, z tym poprosił o ewentualne pytania. Dodał, że uchwały są w trakcie realizacji. 

Informacje stanowią załącznik nr 14 do protokołu. 

Wójt Gminy udzielał odp. na zadawane pytania. 

 

Ad. 6. Interpelacje i wnioski Radnych Gminy.  

Radny Pan Ryszard Sołobodowski zapytał, co się stało z drzewem (wywrotami) po ostatniej 

nawałnicy, jaka przeszła w miejscowości Wierzbica, dlaczego pozyskane drzewo nie trafiło 

na świetlicę wiejską w Wierzbicy? 
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Wójt udzielił odp. w tej sprawie, informując, że drewno (gałęzie znajdujące się na posesji 

poszkodowanego) po uzyskaniu stosownej zgody zostało przekazane mieszkańcowi 

Wierzbicy, w ramach rekompensaty za poniesione starty w wyniku nawałnicy. Pozostałe 

drzewa zostały wycięte, a materiał przewieziono do Szkoły w Marwałdzie, Elgnowie i na 

świetlicę w Lewałdzie Wielkim. Pan Wójt zapewnił, że świetlica w Wierzbicy zostanie 

zaopatrzona w opał.  

Radny Pan Marek Zalewski zauważył, że w podjętej uchwale dotyczącej Strategii w analizie 

SWOT przy literce „S” tzw. mocne strony jest zapis dot. naszej gminy „duży potencjał dla 

rozwoju nieuciążliwych form działalności gospodarczych” i zapytał , jak to się ma do budowy 

fermy trzody chlewnej w Saminie?  

Wójt Gminy w odp. poinformował, że jeżeli zrobimy założenia, że Gmina nie kończy się na 

miejscowości Samin ani Dąbrówno to taki zapis jest jak najbardziej dla wszystkich 

wiarygodny, ponieważ wybudowanie fermy w jednej miejscowości może być uciążliwe dla 

mieszkańców, a w innej może nie być uciążliwe. Chodzi o to, aby równomiernie rozwijać 

przedsiębiorczość na terenie całej naszej gminy. Studium ma takie zapisy żebyśmy nie 

ograniczali rozwoju na terenie naszej gminy dla poszczególnych przedsiębiorców.  

Radna Pani Joanna Kaźmierska zapytała, czy kopalnie też nie będą uciążliwe? 

Wójt w odp. poinformował, że praktycznie jakby spojrzeć na jakąkolwiek działalność 

gospodarczą wszystko będzie w pewnym stopniu uciążliwe - tartak, ferma, kopalnia, a także 

sklep może być uciążliwy bo będą kolejki. Pan Wójt zaproponował, aby trzymać się jasno 

określonych kryteriów przez ustawodawcę, tak jak jest to w przypadku fermy w Saminie.  

Radny Pan Bogumił Garnek poprosił o wystosowanie pisma do zarządcy drogi w sprawie 

suchych drzew na odcinku drogi Elgnowo – Odmy celem ich usunięcia. 

Wójt w odp. poinformował, że zostanie wystosowanie pismo do Starostwa Powiatowego w 

Ostródzie.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby przedstawiciele Starostwa udali się w teren i 

dokonali oględzin drzew po ostatniej nawałnicy, jaka miała miejsce na terenie Gminy 

Dąbrówno, ponieważ niektóre stanowią zagrożenie dla użytkowników dróg. 

Radna Pani Joanna Kaźmierska poprosiła o interwencje w Zarządzie Dróg Wojewódzkich 

celem usunięcia drzew na ul. Działdowskiej w Dąbrównie, na które uzyskano zgodę w 

ubiegłym roku.  

Wójt w odp. poinformował, że pisma zostaną wystosowane.  

Radny Pan Janusz Szraga zapytał o usuwanie zarośli z pobocza dróg. Droga powiatowa w 

kierunku Wądzyna - pobocze zostało wykoszone, a co z usuniętymi zaroślami, które tam 
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nadal zalegają? Dodał, że droga powiatowa Osiekowo – Łogdowo również wymaga usunięcia 

odrostów. 

Wójt stwierdził, że w celu odp. konieczne jest uzyskanie informacji od pracownika urzędu, 

który się tym zajmuje.   

Radny Pan Michał Mielczarek powrócił do tematu związanego z wykonaniem oświetlenia w 

miejscowości Dąbrowa, prosząc Wójta o udzielenie odp. w formie pisemnej. Kontynuując 

poprosił o dokończenie przez pracowników urzędu gminy zaczętych prac porządkowych na 

terenie miejscowości Dąbrowa.  

Wójt Gminy Dąbrówno Pan Piotr Zwaliński ustosunkował się do wypowiedzi Radnego 

zachęcając sołectwo Gardyny do wykonania niektórych prac w miejscowości Dąbrowa we 

własnym zakresie jak również część środków z funduszu sołeckiego przeznaczyć na 

miejscowość Dąbrowa. Sołectwo budując coś na swoim terenie nie może potem całej 

odpowiedzialności za infrastrukturę zrzucać na gminę. Konieczne jest zaplanowanie w 

funduszach sołeckich środków na ewentualne remonty zakupionych urządzeń, jak i na zakup 

paliwa do kosiarek. Reasumując, Wójt poprosił o współpracę na dalsze lata, planując coś z 

funduszu sołeckiego należy przemyśleć konsekwencje tego, co będzie później, jak zostanie to 

utrzymane, ponieważ całość tych kosztów utrzymania nie może być zrzucana na gminę.  

Radny Pan Michał Mielczarek nadmienił, że sołectwo Gardyny sporo prac wykonuje we 

własnym zakresie. Zaczynając jakąkolwiek prace należy wykonać ją do końca, a nie 

zostawiać nie dokończoną. Ponadto jeżeli sołectwa mają robić wszystko same to po co 

mieszkańcom gmina?  

Radny Pan Marek Zalewski stwierdził, że środki przeznaczone na fundusz sołecki również 

pochodzą z pieniędzy podatników, mamy jeden budżet. 

Wójt Gminy ustosunkowując się do powyższych wypowiedzi stwierdził, że fundusz sołecki 

ma służyć aktywizacji społeczeństwa po to, aby społeczeństwo mogło decydować razem o 

tym małym budżecie, który posiada i brał odpowiedzialność za to, na co przeznaczy te 

pieniądze.   

Radny Pan Janusz Szraga zapytał, na jakim etapie jest remont pomieszczeń w GCKB? 

Wójt w odp. poinformował, że zakupione zostały płytki, pozostały jeszcze do zakupu kleje, 

fugi, itp.. 

Przewodniczący Rady zapytał o położenie kostki polbrukowej przy szkole w Marwałdzie 

(parking)? 

Wójt odp., że zostanie to wykonane w okresie zbliżających się wakacji. 
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Radny Pan Janusz Szraga, zapytał o remont dróg Samin, Saminek, Wierzbica w ramach 

konkursu, do którego gmina przystąpiła? 

Wójt w odp. poinformował, że gmina obecnie czeka na wyniki konkursu.  

Radna Pani Genowefa Szczepańska zapytała, czy wiadomo coś na temat oświetlenia na 

wiadukcie w ciągu drogi wojewódzkiej przy ul. Ostródzkiej w Dąbrównie i przejścia dla 

pieszych?  

Wójt w odp. poinformował, że pismo zostało wystosowane, jednak szczegółowe informacje 

zostaną udzielone w innym terminie ze względu na konieczność uzyskania informacji od 

pracownika urzędu. Nadmienił, że oświetlenia nie będzie z powodu braku środków w 

budżecie gminy. W grę może wchodzić jedynie oświetlenie solarowe.  

Radny Pan Janusz Szraga zapytał o właściciela firmy Rossman, który buduje dom na terenie 

gminy Dąbrówno i miał remontować, czy też budować drogę, ponieważ jej nawierzchnia jest 

zniszczona? 

Wójt w odp. poinformował, że droga miała być remontowana i doprowadzona do stanu sprzed 

budowy. Budowa nie jest jeszcze zakończona. Wystosowane zostanie pismo w tej sprawie do 

właściciela budowy. 

Radna Pani Mariola Kilian poprosiła o interwencję w sprawie usunięcia karpy pozostawionej 

po usuniętym drzewie przez pana Pokojskiego.  

Wójt w odp. poinformował, że sprawa jest sporna, ponieważ Pan Pokojski uważa, że działka 

jest gminna. Pracownik urzędu obecnie czeka na mapkę ilustrującą słupki geodezyjne. Wójt 

zapewnił, że po uzyskaniu odpowiedniej dokumentacji Pan Pokojski otrzyma nakaz z urzędu.  

Radna Pani Mariola Kilian poprosiła o dwie przyczepy czarnoziemu na plac zabaw w 

Lewałdzie Wielkim.  

 

Ad. 7. Sprawy różne.  

Kierownik Posterunku Policji w Dąbrównie Pan Robert Laskowski przedstawił zakres 

powierzonych obowiązków, jako Kierownika Posterunku Policji w Dąbrównie. Dodał, że 

wraz z pozostałymi funkcjonariuszami policji jest otwarty na potrzeby mieszkańców Gminy 

Dąbrówno, służą pomocą.  

Radny Pan Janusz Szraga poprosił o wykaz dzielnicowych na terenie naszej gminy. 

Pan Robert Laskowski w odp. poinformował, że informacja jest dostępna na stronie 

internetowej Komendy Powiatowej Policji w Ostródzie, ale zostanie również umieszczona na 

tablicy ogłoszeń przed urzędem gminy Dąbrówno.  
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Radna Pani Genowefa Szczepańska  poprosiła o patrolowanie przez funkcjonariuszy policji 

parku w Dąbrównie.  

Dyrektor placówki Monar Pan Przemysław Ługowski poinformował, że celem jego przybycia 

jest przedstawienie sytuacji matki z trójką dzieci, która nie może w dalszym ciągu przebywać 

z rodziną w placówce Monar w Marwałdzie.  

Sprawa wielokrotnie była poruszana na posiedzeniach Rady Gminy Dąbrówno, także Rada 

jest zapoznana z zaistniałą sytuacją.   

Radna Pani Genowefa Szczepańska stwierdziła, że Monar jest placówką zapewniającą 

schronienie dla osób bezdomnych, więc nie rozumie w czym tkwi problem? 

Dyrektor placówki Monar w odp. poinformował, że w schronisku przebywa ok. 150 

mężczyzn z różnymi wyrokami, więc nie jest to bezpieczne, jak również odpowiednie miejsce 

dla dzieci. Zasadą placówki jest pomoc w usamodzielnieniu się mieszkańcom, którzy 

mieszkają w schronisku dwa, trzy lata i opuszczają placówkę, a Pani Zakrzewska mieszka w 

schronisku 7 lat, w międzyczasie urodziła trzecie dziecko.  

Radna Pani Genowefa Szczepańska zapytała, gdzie znajduje się najbliższy Dom Samotnej 

Matki, do którego mogłaby się przenieść Pani Zakrzewska? 

Pan Dyrektor poinformował, że Pani Justyna nie jest zainteresowana przejściem wraz z 

dziećmi do Domu Samotnej Matki. 

Pani Justyna Zakrzewska poinformowała, że nikt jej nie proponował przeniesienia do takiej 

placówki, jedyną propozycją było przejście na warunki placówki Monar w Marwałdzie.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy byłaby Pani zainteresowana taką propozycją? 

Pani Zakrzewska w odp. poinformowała, że nie, nie byłaby zainteresowana taką propozycją. 

Dodała, że nie będzie się z dziećmi tułać po ośrodkach, tym bardziej, że gminę stać, żeby 

zapewnić Jej mieszkanie, chce dostać mieszkanie na terenie Gminy Dąbrówno.  

Wójt Gminy Pan Piotr Zwaliński dodał, że gmina przejmuje mieszkania od ANR OT w 

Olsztynie i jest lokal do nabycia w Wierzbicy. Rozmawiałem z Panem Przewodniczącym 

Rady Gminy Dąbrówno, że Pani Zakrzewska może otrzymać lokal (dwupokojowy) w 

miejscowości Elgnowo, skoro Rada nie wyraża zgody na zakup mieszkania w miejscowości 

Wierzbica.  

Radna Pani Genowefa Szczepańska zauważyła, że lista osób oczekujących na otrzymanie  

mieszkania jest bardzo długa.  

Radny Pan Ryszard Sołobodowski zapytał o budynek po byłym Zakładzie Energetycznym w 

Saminie?  
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Pan Wójt poinformował, że budynek jest na etapie zmiany sposobu jego użytkowania, co jest 

konieczne.  

Pan Wójt dodał, że problem Pani Zakrzewskiej pojawił się w ubiegłym roku i podziękował 

władzom Monaru za przychylność i nienaliczanie od razu opłaty za pobyt Pani Zakrzewskiej 

w placówce, który zgodnie z obowiązującą stawka wyniósłby ok. 3 tys. zł./m-c, więc albo 

Pani Zakrzewska zgodzi się na to mieszkanie w Elgnowie albo gmina będzie uiszczać opłatę 

ok. 3 tys. zł. Na chwilę obecną gmina ma do dyspozycji lokal w Elgnowie i Pani Zakrzewska 

go otrzyma i będzie musiała opuścić placówkę „ Monar”.  

Pani Justyna Zakrzewska stwierdziła, że nie chce tego lokalu, ma chore dziecko z którym 

dojeżdża do lekarza do Ostródy, a z Elgnowa nie będzie miała połączenia komunikacyjnego.  

Radny Pan Michał Mielczarek zapytał, gdzie Pani Zakrzewska chciałaby dostać mieszkanie? 

Pani Justyna w odp. poinformowała, że chciałaby otrzymać mieszkanie w Wierzbicy.  

Wójt powtórzył, że decyzją ostateczną na chwile obecną jest fakt, iż Pani Zakrzewska 

otrzyma lokal w Elgnowie. 

Radna Pani Genowefa Szczepańska stwierdziła, że wielu mieszkańców gminy Dąbrówno 

oczekuje na otrzymanie lokalu z zasobu gminy i nie będzie dla nich argumentem, że gmina 

będzie zmuszona płacić za Panią Zakrzewską.  

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno poinformował, że obecnie trwają prace 

ujednolicenia Statutu Gminy Dąbrówno nad którymi pracuje Pani Sekretarz. Po wakacjach 

każdy z Radnych będzie mógł zapoznać się z projektem opracowanego statutu celem 

zgłoszenia ewentualnych poprawek, zmian. Ponadto  przypomniał Przewodniczącym 

poszczególnych komisji o obowiązku przygotowania sprawozdania z działalności komisji za I 

półrocze 2016 r.  

Radny Pan Michał Mielczarek zapytał, czy jednym z członków komisji konkursowej na 

Dyrektora PSP w Elgnowie będzie ktoś z Rady, np. z Komisji Oświaty?  

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz w odp. poinformowała, że skład komisji określa 

ustawa o systemie oświaty.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy Wójt posiada więcej informacji o powrocie do systemu 

ośmioklasowego? 

Pan Wójt w odp. poinformował, że na chwilę obecną odbyła się tylko jedna konferencja w tej 

sprawie, od 01.01.2017 r. już nie będzie naboru do pierwszych klas gimnazjum, będzie 

siódma klasa szkoły podstawowej w następnym roku będzie ósma klasa szkoły podstawowej. 

Ponadto szkolnictwo licealne będzie czteroletnie oraz mają nastąpić zmiany w szkolnictwie 

zawodowym.  
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał o szkołę w Saminie, czy cos wiadomo w tej sprawie? 

Wójt w odp. poinformował, że osoby zainteresowane wycofały się z chęci nabycia budynku 

poszkolnego w Saminie. Obecny lokator zajmujący mieszkanie połączone z budynkiem 

szkoły nie chce żadnego lokalu zastępczego, chce mieszkać w Saminie. Wójt nadmienił, że 

budynkiem zainteresowany jest Pan prowadzący Dom Pomocy Społecznej w Szyldaku jednak 

brak konkretnych deklaracji z Jego strony.  

Radny Pan Janusz Szraga zapytał o stadion w Dąbrównie? 

Pan Wójt w odp. poinformował, że ekspertyza, która została dokonana na tym stadionie 

jednoznacznie wskazuje, że to co  zostało wykonane przez przedsiębiorcę nie rokuje żadnych 

szans na to, żeby cokolwiek rosło na tej warstwie ze względu na układ tych warstw, które się 

tam znajdują. Pod spodem jest drenaż, który nie przepuszcza wilgoci, ponieważ ją wchłania, 

potem jest warstwa gliny i nawieziona nowa warstwa ziemi i tak naprawdę podlewanie tego 

mija się z celem, ponieważ przy takich warunkach pogodowych, tak wysokich temperaturach 

to wszystko paruje. Niestety, ale sprawa trafi na drogę sądową.   

Zebrani debatowali na temat doprowadzenia kompleksu boisk w Dąbrównie do używalności.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył obrady XXII Sesji 

Rady Gminy Dąbrówno.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółowała: 

Dorota Kędzierska 

 


